



中国科技核心期刊
华东地区优秀期刊

2023
总第42卷

02

中国标准连. ISSN 1009-0177
续出版物号: CN 31-1513/TQ

邮发代码: 4-652

官方网址: www.jsjs1982.com

净水技术[®]

Water Purification Technology

三河口水库

[大家之言]

张志果:

浅论城市供水系统高质量发展的内涵

[封面文章]

引汉济渭工程水源地三河口水库沉积物与消落带污染特征及评价

ISSN 1009-0177



9 771009 017238



主管: 上海市科学技术协会
主办: 上海市净水技术学会
上海城市水资源开发利用国家工程中心有限公司
学术支持: 上海市政工程设计研究总院(集团)有限公司
同济大学环境科学与工程学院



净水万事屋



净水技术

大家之言

浅论城市供水系统高质量发展的内涵 张志果(01)

净水技术前沿与热点综述

饮用水中天然有机物去除技术的研究进展 白毛毛, 王洪波, 陈飞勇, 等(05)

水动力传质在臭氧氧化水处理工艺的研究进展 刘汝鹏, 宋依辉, 陈飞勇, 等(14)

磁介质混凝沉淀技术的现状及探索 吴震, 陈飞勇, 刘汝鹏, 等(23)

东北寒冷地区农村生活污水处理工艺技术与难点 孙凌波, 胡明忠, 梁明明, 等(39)

MOFs 空气取水技术应用进展 刘剑飞, 董志明, 汪毅, 等(47)

水源与饮用水保障

引汉济渭工程水源地三河口水库沉积物与消落带污染特征及评价 冯运超, 黄廷林, 王博, 等(55)

环太湖出入湖水量变化背景下东太湖水环境的水文影响要素 吴小靖, 柳子豪, 金美华, 等(62)

基于城乡统筹供水特征的运营管理模式及供水绩效综合评估:以江苏省为例 陈桂顶, 朱建国, 蒋彬, 等(71)

污水处理与回用

重庆某城市污水处理系统雨污分流改造效果评价 蒲贵兵, 谢天, 杨梅, 等(77)

城镇污水处理厂接纳企业外排废水的评估方法 邹金特, 蔡磊, 季康锋, 等(85)

农村生活污水处理的脉冲生物滤池工艺改良与调试 刘世杰, 赵凯杰, 李宏群(93)

生物载体缓解管式膜 MBR 工艺中的膜污染 范辉, 高燕宁, 刘克成, 等(103)

工业水处理

制药废水的响应面法优化 O₃/Fe-C 微电解预处理工艺 段越, 罗学刚(109)

γ -FeOOH 催化臭氧微气泡联合 BAF 工艺深度处理造纸废水 曾科, 刘玉莎, 林达, 等(117)

石灰石-石膏法废水对氨法脱硫酸铵结晶影响 冶富银, 革海银, 李明, 等(125)

其他水系统研究与应用

镧镁改性海泡石对黑臭水体中磷的吸附机理 朱嘉浩, 刘辉, 杨奕焯, 等(132)

沸石和页岩陶粒对沉积物营养盐释放的抑制效果试验 孙健, 杨明, 贺珊珊, 等(140)

基于预测的城市供水管网运行评估方法 赵平伟, 蓝杨, 冯偲, 等(147)

城镇给排水工程设计案例专栏

以印染废水为主的某城镇污水处理厂提标改造工程实例 韩玉, 杨淳轲, 沈超, 等(156)

MBBR+曝气生物滤池工艺在北方地区污水处理厂提标改造中的应用 吴越, 卢俊平, 王怡, 等(162)

全地下式处理设施与溢流污染控制的设计与运行 夏加华(169)

供排水企业运行及管理成果专栏

原水藻类暴发事件中藻类和致嗅物质的应急处理 姚子鸾(177)

污水进水低碳氮比的总氮应急处理技改实践 刘培志, 汪辉(185)

WATER PURIFICATION TECHNOLOGY

CONTENTS

2023 No. 2 Vol. 42 Serial No. 258

SUMMIT FORUM

Discussion on Connotations of High-Quality Development for Urban Water Supply System ZHANG Zhiguo (01)

FRONTIER OF WATER PURIFICATION TECHNOLOGY AND HOTSPOT OVERVIEW

Research Progress of Removal Technology for Natural Organic Matters in Drinking Water BAI Maomao, WANG Hongbo, CHEN Feiyong, et al. (05)

Research Progress of Hydrodynamic Mass Transfer in Ozonation Water Treatment Process LIU Rupeng, SONG Yihui, CHEN Feiyong, et al. (14)

Current Situation and Exploration of Magnetic Medium Coagulation and Sedimentation Technology WU Zhen, CHEN Feiyong, LIU Rupeng, et al. (23)

Technological Processes and Difficulties of Rural Domestic Wastewater Treatment in Cold Areas in Northeast China SUN Lingbo, HU Mingzhong, LIANG Mingming, et al. (39)

Review on Application of MOFs Technology in Clean Water Recovery from Air LIU Jianfei, DONG Zhiming, WANG Yi, et al. (47)

GUARANTEE FOR WATER SOURCES AND DRINKING WATER

Pollution Characteristics and Evaluation of Sediments and Fluctuation Zones in Sanhekou Reservoir of Water Source for the Hanjiang-to-Weihe River Project FENG Yunchao, HUANG Tinglin, WANG Bo, et al. (55)

Influencing Hydrological Factors of Water Environment of Lake East Taihu under the Background of Inflow and Outflow Variation of Lake Taihu WU Xiaojing, LIU Zihao, JIN Meihua, et al. (62)

Operation Management Mode and Comprehensive Evaluation of Water Supply Performance Based on the Characteristics of Integrated Urban-Rural Water Supply: Case of Jiangsu Province CHEN Guiding, ZHU Jianguo, JIANG Bin, et al. (71)

WASTEWATER TREATMENT AND REUSE

Effect Evaluation of Reconstruction for Rainwater and Wastewater Separated System of a Municipal Wastewater Treatment System in Chongqing PU Guibing, XIE Tian, YANG Mei, et al. (77)

Assessment Method of Acceptance of Industrial Wastewater Discharging by MWWTP ZOU Jinte, CAI Lei, JI Kangfeng, et al. (85)

Improvement and Commissioning of Pulsed Biofilter Process for Rural Domestic Wastewater Treatment LIU Shijie, ZHAO Kaijie, LI Hongci (93)

Membrane Fouling Mitigation in Tubular Membrane MBR Process with Biocarriers FAN Hui, GAO Yanning, LIU Kecheng, et al. (103)

INDUSTRIAL WATER TREATMENT

Process of Optimized O₃/Fe-C by RSM of Microelectrolysis for Pharmaceutical Wastewater Pretreatment DUAN Yue, LUO Xuegang (109)

Advanced Treatment of Papermaking Wastewater by Combined Process of γ -FeOOH Catalyzed Ozone Microbubble and BAF ZENG Ke, LIU Yusha, LIN Da, et al. (117)

Effect of Limestone-Gypsum Wastewater on Crystallization of Ammonium Sulfate in Ammonia Desulfurization YE Fuyin, GE Haiyin, LI Ming, et al. (125)

RESEARCH AND APPLICATION OF OTHER WATER SYSTEMS

Adsorption Mechanism of Modified Sepiolite Loaded with La/Mg Hydroxides for Phosphate Removal in Black and Odorous Water Body ZHU Jiahao, LIU Hui, YANG Yixuan, et al. (132)

Inhibitive Effect Test of Nutrients Release from Sediments by Zeolite and Shale Ceramsite SUN Jian, YANG Ming, HE Shanshan, et al. (140)

Evaluation Method of Prediction-Based for Operation of Urban Water Supply Pipelines Distribution Network ZHAO Pingwei, LAN Yang, FENG Simin, et al. (147)

COLUMN OF DESIGN CASE OF WATER SUPPLY AND DRAINAGE ENGINEERING

Upgrading and Reconstruction Project of an Urban WWTP Mainly Engaged in Printing and Dyeing Wastewater Treatment HAN Yu, YANG Chunke, SHEN Chao, et al. (156)

Application of MBBR + BAF Processes in Upgrading and Reconstruction of WWTP in Northern Region WU Yue, LU Junping, WANG Yi, et al. (162)

Design and Operation of Full-Underground Treatment Facilities and Overflow Pollution Control XIA Jiahua (169)

SINSCHE ACHIEVEMENTS OF OPERATION AND MANAGEMENT PROGRESS OF WATER SUPPLY AND DRAINAGE ENTERPRISE

Emergency Treatment of Algae and Odor-Causing Substances in Raw Water in Algae Outbreak Case YAO Ziluan (177)

Technical Reconstruction for TN Emergency Removal under Low C/N Influent LIU Peizhi, WANG Hui (185)